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Zápis z 2. zasedání Monitorovacího výboru IROP 2021-2027

Datum konání: 12. října 2022, od 13:00 hodin

Místo konání: Zámek Židlochovice

Jednání řídil: Ing. Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Zapsala: Ing. Eva Krouželková

Program zasedání

1. Úvodní slovo místopředsedy Monitorovacího výboru IROP

2. Úvodní slovo zástupce Evropské komise 

3. Projednání programu 2. zasedání Monitorovacího výboru IROP        

4. Informace o stavu realizace programu

5. Roční komunikační plán IROP na rok 2023

6. Změna specifického kritéria přijatelnosti pro SC 4.4 Kultura a cestovní ruch ve 

výzvách ITI

7. Informace o realokaci z IROP do OPŽP

8. Různé 

9. Závěry z 2. zasedání Monitorovacího výboru IROP
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Zúčastnění členové, náhradníci a osoby pověřené plnou mocí

Mazal Rostislav, Szabová Lenka, Voves Jiří, Zezůlková Marie, Vašák Zdeněk, Komoňová 
Hana, Botová Anna, Bučilová Radka, Vrbický Jan, Grygarová Kateřina, Bogdanov Stanislav, 
Jániga Jan, Chlupáčová Lucie, Ulrich Michal, Hnátek Oldřich, Špatenka Jan, Šašinka Petr, 
Měrtlová Soňa, Snovický Rostislav, Čížek Hynek, Pavlinec Petr, Florian Jan, Chmela Tomáš, 
Gaillyová Yvonna, Schönherrová Eva, Hron Jaromír, Kašík Milan, Musilová Marta, Bárta Jan, 
Pešout Pavel, Bešta Václav, 

Zúčastnění hosté

Boijmans Pascal, Hlavatá Andrea, Pešková Sára, Koubková Naděžda, Pekárek Aleš, 
Buršíková Petra, Brodská Jana, Krouželková Eva, Rulcová Simona, Hoggardová Martina, 
Čechová Daniela, Nohelová Kateřina, Košťálová Pavla, Voleman Václav

Usnesení ze zasedání

Monitorovací výbor Integrovaného regionálního operačního programu (MV IROP)

I. schválil
a) Program 2. zasedání MV IROP;
b) Roční komunikační plán na rok 2023;
c) Změnu specifického kritéria přijatelnosti pro:

- SC 4.4 Kultura a cestovní ruch ve výzvách ITI.

II. projednal a vzal na vědomí
a) Informaci o stavu realizace programu

o Informace o průběhu prvních výzev;
o Aktualizovaný harmonogram výzev pro rok 2022;
o Harmonogram výzev pro rok 2023;

b) Informaci o realokaci z IROP do OPŽP.

III. uložil ŘO IROP
a) zvážit vyvěšení připravené dokumentace k výzvě na Základní školy 

dříve, než v den vyhlášení výzvy 1. 11. 2022
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1. Úvodní slovo místopředsedy Monitorovacího výboru IROP

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Přivítal účastníky 2. zasedání MV IROP 2021-2027 a zahájil jednání. 

2. Úvodní slovo zástupce Evropské komise 

Pascal Boijmans, Evropská komise

Zdůraznil, jakým komplikacím IROP momentálně čelí vzhledem k aktuální situaci ve světě. 
Připomněl také důležitost rozvíjení všech regionů v České republice. Odkázal na změny 
v programu, které jsou na programu dnešní schůze.

3. Projednání programu 2. zasedání Monitorovacího výboru IROP

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Představil program 2. zasedání MV IROP 2021-2027.

4. Informace o stavu realizace programu

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Připomněl úkol z minulého zasedání, a to předložit monitorovacímu výboru kritéria pro 
hodnocení projektů v e-Health. Návrh na tato kritéria by měl být rozeslán ve spolupráci 
s Ministerstvem zdravotnictví během listopadu. 

Uvedl, že vyhlášeno je 22 výzev v celkové alokaci 34 miliardy korun. Celkově bylo předloženo 
395 projektů v objemu 12,4 miliardy korun z Evropského fondu pro regionální rozvoj a na 381 
projektech v objemu 11,9 miliardy korun se pracuje. Nejrychleji jsou naplňovány výzvy, které 
byly předem dobře připravené, například výzvy pro knihovny nebo na kybernetickou 
bezpečnost. Jiné výzvy však potřebují čas, protože souvisí s naplňování regionálních akčních 
plánů. To se týká například záchranek pro kraje nebo silnic. 

Zmínil také, že v tuhle chvíli ještě nelze předkládat projekty ITI, protože zatím nejsou schválené 
strategie ITI, ale podmínky už jsou zafixované, aby příjemci věděli, za jakých podmínek budou 
projekty předkládat. Jejich program se skládá ze tří segmentů: integrované nástroje, oblastí, 
které jsou součástí regionálního akčního plánu a individuálních projektů. V sociálním bydlení 
je v každé z individuálních výzev minimálně jeden projekt.

Promluvil o integrovaných nástrojích, jež byly už v minulém programovém období 
problematické kvůli dlouhé přípravě a dlouhému hodnocení strategií. Z toho se IROP poučil a 
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situace by se nyní neměla opakovat, první ITI a CLLD výzvy by mohly být předloženy ještě do 
konce tohoto roku. Došlo také k modifikaci ITI i CLLD. 

Shrnul, že na tomto monitorovacím výboru je předložen k projednání změněný harmonogram 
výzev pro rok 2022, který je mírně zpožděn oproti plánu. S tím souvisí i předložení plánu pro 
rok 2023. 

Aleš Pekárek, ŘO IROP

Osvětlil princip aktualizace harmonogramu výzev. Většinou se posunuly výzvy, u kterých došlo 
ke zpoždění z důvodu jejich nastavení. Nicméně posun výzvy byl zvolen tak, aby nedošlo 
k ohrožení přípravy projektů. Ty nicméně nebyly posunuty tak, že by to někoho ohrozilo. Navíc 
v nařízení o novém ERDF stojí, že harmonogramy výzev musí být aktualizovány třikrát ročně, 
což IROP tímto plní. Většina výzev, které byly posunuty, jsou výzvy pro integrované nástroje. 

Okomentoval posuny konkrétních výzev. Jednou z nich jsou základní školy, kde bylo třeba 
zacílit a stanovit limity kvůli vysoké absorpční kapacitě těchto projektů. Další oblastí, kde došlo 
k posunu termínů je následná péče, což je první výzva ve zdravotnictví. Tam je třeba spolu s 
Ministerstvem zdravotnictví vyřešit poslední detaily, aktuální plán dokončení je 8.11.2022. 
Výzvy na střední školy byly posunuty v návaznosti na výzvy základních škol. Významně byly 
posunuty také neveřejné sítě veřejné správy. Je to z důvodu požadavku Svazu města a obcí, 
aby nastavení výzvy bylo probráno s Ministerstvem průmyslu a obchodu, protože to spadá pod 
strategii o vysokorychlostních sítích. Další odsunutou výzvou je výzva na památky. Vzhledem 
k nižšímu rozpočtu v této oblasti je třeba projekty smysluplně zacílit. Odsunuta byla i výzva 
na psychiatrii. Ta navazuje na ostatní zdravotnické výzvy. Po dohodě s Ministerstvem práce a 
sociálních věcí byla odsunuta i výzva na deinstitucionalizaci sociálních služeb. MPSV 
dokončuje akční plán deinstitucionalizace, který je základem pro vyhlášení výzvy. Termín 
vyhlášení výzvy byl posunut na únor 2023. Poslední odsunutá výzva se týká terminálů, kde je 
řešena veřejná podpora. Novým termínem vyhlášení je leden 2023. 

Z aktualizace harmonogramu výzev 2022 vyplývá i upravený harmonogram pro rok 2023. 
Jediné změny se týkají odsunutých výzev z předcházejícího roku, jiné novinky zatím nejsou. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Představil dvě nová obecná kritéria přijatelnosti. Ta se snaží zamezit obcházení podmínek, kdy 
žadatel předložil projekty, které v monitorovacím systému neměly vyplněné všechny údaje a 
tím pádem někteří žadatelé byli schopni předkládat projekty rychleji. Bylo tedy přidáno 
kritérium, díky němuž lze vyřadit účelové jednání či obcházení podmínek. Druhé kritérium se 
zabývá tím, že ve stejné výzvě není podaná shodná žádost o podporu v pozitivním nebo 
neutrálním stavu.

Další změnou je, že již není možné automaticky předkládat projekt. To znamená, že si ho nelze 
předem vyplnit a nastavit jeho předložení na určitý čas. Tato možnost byla v monitorovacím 
systému znemožněna. Rovněž informace pro žadatele budou zveřejňovány hromadně 
v jednom termínu. Přibližně týden před vyhlášením výzev budou zveřejněna avíza výzev se 
stěžejními informacemi pro žadatele. První takováto avíza byla zveřejněna u výzev na cyklo 
dopravu. Tento krok dává IROP více prostoru pro precizní přípravu podmínek pro výzvy. 
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Třetí změna reaguje na enormní zájem v některých výzvách. To lze řešit buď zvýšením míry 
spolufinancování ze strany žadatele nebo omezením předkládání navazujících projektů. Další 
možností je zaměřit se na minimální a maximální limity přípustnosti velikosti projektu u 
individuálních výzev, aby byl omezen okruh připravovaných projektů. Velký zájem a převis je 
typický pro výzvy na základní školy. 

Dále věnoval pár pochvalných slov perfektní a spolehlivé práci monitorovacího systému, jelikož 
nedochází k výpadkům funkčnosti. Na stejně pozitivní vlně se nesou i integrované nástroje ze 
strany MMR v ITI a CLLD. Konzultační servis pro konzultaci projektových záměrů v 
elektronické podobě zvládá zodpovídat dotazy v průměru do dvou dnů. 

Eva Schönherrová, Česká biskupská konference 

Vyjádřila nespokojenost s novými kritérii, konkrétně s vydáváním avíz v takto krátké lhůtě před 
vyhlášením výzvy, kdy mají žadatelé projekt již připravený pro podání. Rovněž žadatelům může 
činit problém, když se dozvědí o změně výše spolufinancování nebo jiných podstatných 
podmínek, které byly dříve prezentovány na IROP roadshow. Dotázala se, kterých konkrétních 
nadcházejících výzev se mohou tato nová kritéria týkat. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Zdůraznil, že pro IROP je důležitý partnerský princip a předvídatelnost při spolupráci s žadateli. 
Tato změna kritérií na poli základních škol je však ojedinělá, ostatní oblasti takto výrazně 
měněny nebyly. Kromě základních škol byly za rizikové výzvy označeny e-government a 
návazná péče ve zdravotnictví. Při diskusi mezi MMR s územními partnery zaznělo, že méně 
rozvinuté regiony by do budoucna měly mít výhodnější kofinancování než přechodové regiony, 
jak tomu bylo dříve.

Jan Florian, NS MAS

Navrhl, aby se namísto avíz zveřejňovala celá dokumentace výzvy s předstihem. Vyjádřil 
obavu, že v opačném případě budou zvýhodněni ti, kteří se účastnili pracovních týmů a mají 
přesnější informace. 

Dále se vyjádřil k MAS, které jsou nejčastějším zpracovatelem místních akčních plánů. V 
postupech MAS od Ministerstva školství nebylo uvedeno, že je třeba prioritizovat a byly tak 
uváděny všechny projekty, o které měly školy zájem. Tím pádem uspěje jen velmi malá část 
projektů, konkrétně ty, které budou rychle zadávány a které neodradí změny velikosti projektu 
a financování.

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Namítl, že kompletní dokumentaci s předstihem zveřejňovat nelze, neboť není hotová dříve, 
než týden před vyhlášením výzvy. Kontrolní listy, které chce IROP zveřejňovat společně s 
výzvou, aby žadatel věděl, podle jakých kontrolních listů bude CRR postupovat, jsou 
dokončovány do poslední chvíle.
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Jan Florian, NS MAS

Navrhl posunout termín vyhlášení výzvy.

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Vysvětlil, že v tom případě by bylo třeba zastavit vydávání výzev a zaměřit se pouze na 
stanovování pravidel. Ani to však není řešení, protože pro samotnou přípravu projektu jsou 
důležité parametry z avíza, stejně tak znalost struktury studie proveditelnosti. Kritéria jsou navíc 
zveřejněna v zápisu z posledního monitorovacího výboru.

Hynek Čížek, Asociace krajů

Doplnil, že budou-li mít žadatelé k dispozici studii proveditelnosti předem, budou schopni 
podávat takové projekty, které nebude vesměs třeba doplňovat. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Namítl, že snahou MMR je rozprostřít projekty v čase, a že se chce vyhnout situaci, kdy všichni 
žadatelé budou zadávat projekty během pár minut po zveřejnění výzvy. Zopakoval, že studie 
proveditelnosti není k dispozici s předstihem. Zveřejnění studie proveditelnosti společně 
s avízem zváží, pokud by byla v danou chvíli hotová. 

Jan Florian, NS MAS

Dotázal se, kolika procentní je alokace v plánovaných výzvách na opatření nebo specifický cíl. 
Dotázal se, zda výzvy v obou harmonogramech jsou na celou alokaci daného opatření, nebo 
jestli je i zbývající alokace pro další výzvy. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Odpověděl, že všechny výzvy jsou na celou alokaci kromě sociálního bydlení, kde nyní budou 
vyhlášeny 2/3 a na příští rok bude ponechána 1/3. Připomněl, že na webu IROP je zveřejněn 
finanční model, kde je shrnutí z programového dokumentu ohledně toho, kolik peněz na 
jednotlivé aktivity v IROP je.

Pascal Boijmans, Evropská komise

Poděkoval za všechny příspěvky a poznámky na tomto monitorovacím výboru. Za monitorovací 
výbor také vyjádřil spokojenost, neboť bylo v poměrně krátkém období vyhlášeno 22 výzev. 
Mnoho výzev na vyhlášení ještě čeká, a k tomu bude zapotřebí stabilní a zkušený tým.

Poukázal na velký zájem o kybernetickou bezpečnost, což je pro IROP zajímavé, protože to 
není tradiční klíčová oblast regionální politiky. Dotázal se, jaká jsou kritéria pro definování délky 
výzev. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Odpověděl, že hodnocení trvá většinou okolo tří měsíců. Projekty jsou hodnoceny průběžně, 
ne až po skončení výzvy. 



7

Sdělil, že v IROP 1 byla také vyhlášena výzva na kybernetickou bezpečnost. Byla otevřena po 
dobu dvou let, přičemž první rok nebyl předložen žádný projekt. Zvýšený zájem připisuje 
kybernetickému napadání nemocnic a hackerským útokům, ke kterým začalo v poslední době 
docházet. Dokonce i CRR se s tímto setkalo. Ke zvýšenému zájmu zajisté přispělo i zpřísnění 
norem Národním úřadem pro kybernetickou bezpečnost v důsledku ruské agrese. Doufá, že 
na kybernetickou bezpečnost se ještě podaří sehnat další finance, v plánu je financovat 
nemocnice v Praze z prostředků Národního plánu obnovy. 

K délce výzev se vyjádřil tak, že kontinuální výzvy jsou vyhlašovány na dobu neurčitou do 
vyčerpání prostředků. Pokud je výzva vyčerpána rychle, IROP posuzuje, zda vybrané projekty 
nejsou duplicitní. V takovém případě jsou vyhlášeny změny výzvy a po 20 dnech od tohoto 
vyhlášení je výzva uzavřena. Projekty předložené v těchto 20 dnech jsou zařazovány mezi 
náhradníky.

5. Roční komunikační plán IROP na rok 2023

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Konstatoval, že tento bod navazuje na aktivity IROP 1. Hlavním cílem je prezentovat úspěšné 
projekty z předchozího období a tuto ideu propagovat i pro nové programové období. Všechny 
aktivity v roce 2023 uvedené v komunikačním plánu IROP 2 jsou hrazeny z Technické pomoci 
IROP z období 2014 až 2020, protože tam ještě jsou k dispozici prostředky. V roce 2023 budou 
z hlediska nového IROP komunikovány výzvy. Další aktivitou bude rozvoj webu IROP, 
semináře pro žadatele, tiskové zprávy, setkání s novináři.

Zároveň je na příští rok plánována mediální kampaň REACT EU pro oblasti zdravotnictví, 
integrovaného záchranného systému a sociální infrastruktury. V plánu je i využívat sociální sítě, 
putovní výstavu projektů, pořizovat fotografie projektů před a po realizaci, video reportáže s 
příjemci a samozřejmě i pro nové programové období bude uspořádána výroční konference 
IROP.

Pro CRR jsou hlavním tématem konzultace prostřednictvím elektronického Konzultačního 
servisu, workshopů a konferencí. Zároveň budou organizovat v každém kraji regionální výroční 
konference s významnými příjemci a stakeholdery. Také budou nadále rozvíjet svůj web a 
microsite Regiony nás baví, kde prezentují úspěšné projekty v regionech, plánují inzerci, tisk a 
online reklamu… CRR tyto aktivity realizuje svými kapacitami.

Vrátil se k dotazu pana Pascala Boijmanse, který se týkal práce s žadateli, kteří se zapojují se 
svými projekty poprvé, a kteří se mohou častěji dopouštět chyb v přípravě projektů. Pro tyto 
žadatele jsou určena Eurocentra - informační místa, která jsou zřízena pro prvotní kontakt 
s žadateli. Poté si komunikaci s žadateli při přípravě projektů většinou přebírá Centrum pro 
regionální rozvoj. 
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Jelikož nikdo neměl žádné dotazy ani námitky, roční komunikační plán byl schválen a jednání 
se přesouvá k diskuzi o jednom konkrétním kritériu, které je v tuhle chvíli předloženo ke 
schválení Monitorovacímu výboru.

6. Změna specifického kritéria přijatelnosti pro SC 4.4 Kultura a cestovní ruch ve 
výzvách ITI

Simona Rulcová, ŘO IROP

Představila úpravu kritéria, které se týká výzev ITI ve specifickém cíli 4.4, tedy kultury, 
cestovního ruchu a památek. Prostřednictvím Svazu měst přišel z Plzně podnět na úpravu 
tohoto kritéria. V původním znění tohoto kritéria se nemohly podporovat movité národní kulturní 
památky. V rámci pracovního týmu došlo ke shodě, že bude doplněn referenční dokument 
Seznam movitých národních kulturních památek tak, aby tato úprava znamenala zanesení 
movitých národních kulturních památek do možnosti podpory.

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Zdůraznil, že tato změna se týká pouze ITI, není využitelná při individuálních výzvách. Zatím 
jediný, kdo plánuje využít této změny, je plzeňská aglomerace.

Andrea Hlavatá, Evropská komise

Požádala o uvedení příkladu movité národní kulturní památky. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Uvedl, že v případě Plzně se jedná o historickou tramvaj. Město ji chce revitalizovat a využívat 
k lákání návštěvníků. Vzpomenul na obdobný příklad z IROP 1 – zprovoznění Slovenské 
Strely, což je vlak nacházející se v Kopřivnici. 

       7.   Informace o realokaci z IROP do OPŽP

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Přesunul se k tématu odebrání 3 miliard korun z oblasti veřejných prostranství, která mají 
klimatický příspěvek 40 %. Ten nyní bude přesunout do operačního programu životní prostředí, 
na aktivity, které mají stoprocentní příspěvek ke klimatu. Tím bude zaručen větší přínos 
ke klimatu a bude naplněna podmínka 30 % příspěvku ze všech RDF fondů. V operačním 
programu Životní prostředí jsou dva směry, do kterých by tyto prostředky měly jít. Jedním 
budou energetické úspory ve veřejných budovách a druhé budou adaptační opatření na změnu 
klimatu. Snahou NOK je, aby se OPŽP zaměřilo na oblasti, které jsou primárně opět tématem 
obcí, když jsou jim kráceny finance ze strany IROP. 

Kateřina Nohelová, Národní orgán pro koordinaci

Upřesnila, že cílem je přispět k řešení energetické a klimatické krize. Proto byla vybrána tato 
opatření v programu životní prostředí. Tato realokace probíhá mezi programy, proto ji musí 



9

schvalovat vláda. Projednávalo se to i na Radě pro EU fondy. Nyní se čeká na připomínky 
z meziresortu, které budou následně vypořádány. Dne 2.11.2022 by vláda měla tuto realokaci 
schvalovat. Pokud k tomu dojde, řídící orgány budou mít pokyn tento materiál upravit do formy 
revize programového dokumentu. Tyto revize programových dokumentů musí být následně 
předloženy příslušným monitorovacím výborům, které je musí schválit.

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Shrnul, že alokace IROP bude o tři miliardy nižší. Tato část bude odebrána z oblasti veřejných 
prostranství, netýká se však podílu ITI, je to pouze na úkor individuálních projektů. V momentě, 
kdy toto bude v listopadu vládou schváleno, bude zahájena per rollam procedura. 

Yvonna Gaillyová, RVNNO

Dotázala se, čím je podmíněné rozdělení 40/80 mil. EUR. Příspěvek na klima si lze představit 
jako kvantifikovaný příspěvek na snižování emisí a podobně. Dle paní Gaillyové je v tuto chvíli 
důležitější i vůči bodům, které se týkají zdůvodnění, investovat jednoznačně do mitigace a 
dekarbonizace.

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Vysvětlil, že v nařízení je uvedena jedna příloha, která říká, co se může podporovat. Je 
stanoveno, že příspěvek ke klimatu je buď 0 %, 40 % nebo 100 %. Jen projekty, které přispívají 
zcela ke klimatickým cílům, mají 100 %, které částečně mají 40 %, a které nikoliv mají 0 %. 
Aktivity ve všech operacích musejí být navázány na tuto přílohu k nařízení, což značně 
determinovalo, kolik peněz půjde na jednotlivé aktivity.

Kateřina Nohelová, Národní orgán pro koordinaci

Navázala, proč je rozdělení 40/80. Toto rozdělení vychází z dalších zdrojů, které jsou 
k dispozici na energetiku. Není zde jen Evropský fond pro regionální rozvoj, ale i Národní plán 
obnovy, Modernizační fond, Fond pro spravedlivou transformaci. Proto navrhujeme, aby byla 
více podpořena i biodiverzita, na kterou není možnost čerpat z jiných zdrojů.

Yvonna Gaillyová, RVNNO

Poznamenala, že energetika a úspory v budovách mají nekonečnou absorpční kapacitu. 

Pascal Boijmans, Evropská komise

Sdělil, že energetická krize je hlavní důvod, proč k této změně dochází. Konstatoval, že dopady 
posledních akcí se ještě neprojevily, a už nyní hovoříme o novelách a problémech u projektů, 
které byly přijaty teprve nedávno. Je snaha do environmentálních projektů dávat více peněz, 
což s sebou přináší spoustu byrokratických překážek. Poukázal na vyšší počet novel oproti 
dřívějšku, což je velká zátěž a měla by být snaha se tomuto do budoucna vyhnout.
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Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Upozornil, že tato změna programu je vynucena okolnostmi, jinak je snaha programový 
dokument, pokud možno neměnit. Věří, že ve všech oblastech je absorpční kapacita taková, 
že ji bude možné vyčerpat.

8.   Různé

Andrea Hlavatá, Evropská komise

Informovala ohledně Cohesion Open Data platformy pro programové období 2014-2020. Brzy 
budou přidané další údaje i za nové programové období 2021-2027. 

Dále informovala, že bude spuštěna nová výzva v rámci Urban Innovative Actions na New 
European Bauhaus. Komise bude organizovat několik informačních seminářů, další proběhne 
19.10.2022 v Bruselu, ve Vídni proběhne za měsíc.

Marie Zezůlková, Odbor strategií a analýz regionální politiky a politiky bydlení

Zmínila, že MMR je v komisi této evropské iniciativy. Také sdělila, že v rámci předsednictví je 
MMR zodpovědné za vyhlášení dvou výzev v rámci partnerství. Jedno partnerství se jmenuje 
Udržitelný cestovní ruch a druhé partnerství se jmenuje Zelenější města. Vyjádřila radost, že 
se do obou výzev přihlásilo zhruba 80 evropských měst. Z ČR se přihlásilo město Ostrava do 
výzvy Zelenější města.

Oldřich Hnátek, Magistrát hlavního města Prahy

Dotázal se ohledně výzvy na veřejná prostranství. Rád by se zúčastnil případné schůzky, kde 
by bylo osvětleno, jak mají vypadat modrá kritéria SFŽP. Namítá, že řešit tyto záležitosti přes 
konzultační servis CRR je zdlouhavé. 

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Sdělil, že je plánováno zaškolení zaměstnanců z CRR ohledně těchto kritérií právě Státním 
fondem životního prostředí. Následně by mohlo být možné se setkat a probrat všechny dotazy. 

9.   Závěry z 2. zasedání Monitorovacího výboru IROP

Rostislav Mazal, místopředseda MV IROP

Zrekapituloval závěry tohoto setkání. Konstatoval, že byl schválen Roční komunikační plán na 
rok 2023, schválena byla také změna specifického kritéria v kultuře a cestovním ruchu v ITI. 
Byla vzata na vědomí informace o stavu realizace programu, aktualizovaný harmonogram 
výzev pro rok 2022 a harmonogram výzev pro rok 2023.
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Také byla vzata na vědomí informace o realokaci z IROP do OPŽP. Monitorovací výbor uložil 
Řídícímu orgánu IROP promyslet případné vyvěšení osnovy studie proveditelnosti k výzvě na 
základní školy dříve než v den vyhlášení výzvy 1.11.2022.

Poděkoval všem členům za účast. 

Správnost zápisu ověřila: Mgr. Jana Brodská, vedoucí oddělení podpory operačních programů

V Praze, dne ……………….. …………………………………

Zápis schválil: Ing. Rostislav Mazal, ředitel odboru Řídicího orgánu IROP

V Praze, dne ……………….. ……………………………………
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